



Είναι θέμα ημερών να κατατεθεί στη Βουλή το πολυνομο-σχέδιο για την αναπροσαρμογή των ασφαλιστικών εισφορών για τους μη μισθωτούς. ...

Όπως δημοσιεύει το insider.gr, στόχος είναι οι εκπώσεις στα ασφάλιστρα κύριας, επικουρικής σύνταξης και εφάπαξ παροχών να έχουν ψηφιστεί έως τα μέσα Νοεμβρίου, ώστε να εμφανιστούν στα ειδοποιητήρια ΕΦΚΑ του Ιανουαρίου 2019, που είναι πληρωτέα έως το τέλος Φεβρουαρίου.

Πάντα σύμφωνα με το δημοσίευμα, οι διατάξεις του πολυνομοσχεδίου που θα καταθέσει το υπουργείο Εργασίας, αφορούν σε:

- Μείωση εισφορών για ελεύθερους επαγγελματίες. Η επερχόμενη ρύθμιση «ψαλιδίζει» το ασφάλιστρο υπέρ ΕΦΚΑ των μη μισθωτών κατά 6,67 ποσοστιαίες μονάδες, δηλαδή κατά 33,3%, ώστε αυτό να φτάσει στο ύψος της εργοδοτικής εισφοράς που καταβάλλεται για τους μισθωτούς. Δεδομένου ότι θα διατηρηθεί η σημερινή ελάχιστη βάση υπολογισμού της εισφοράς στο 20% επί του κατώτατου μισθού, η ρύθμιση αφορά κυρίως ελεύθερους επαγγελματίες και αυτοαπασχολούμενους με ετήσιο καθαρό φορολογητέο εισόδημα πάνω από 7.032 ευρώ.

Εφόσον θα αυξηθεί ο κατώτατος μισθός από τον Ιανουάριο του 2019, αντίστοιχα θα αναπροσαρμοστεί και η ελάχιστη βάση της κατώτατης εισφοράς, οπότε η ελάφρυνση μπορεί να ξεκινά τελικά από τα 7.500 ευρώ ετήσιο εισόδημα και πάνω. Με την ρύθμιση αυτή οι ελεύθεροι επαγγελματίες του πρώην ΟΑΕΕ κερδίζουν ετησίως από 200 ευρώ έως και 4.690 ευρώ το χρόνο από την εισφορά της σύνταξης, δηλαδή ποσοστιαία από 12,45% έως και 33,35%. Αν συμπεριληφθεί και η εισφορά υγείας, που παραμένει αμετάβλητη στο 6,95%, τότε η ωφέλεια πέφτει συνολικά στο 25% για τους προερχόμενους από τον πρώην ΟΑΕΕ.

- Μείωση ασφαλιστρών για τους νέους επιστήμονες που έχουν έως 5 έτη δραστηριότητας. Με την διάταξη το ασφάλιστρο κύριας σύνταξης των νέων επιστημόνων με δραστηριότητα έως 5 έτη θα πέσει στο 13,3% έναντι 14% την πρώτη 2ετία και 17% την επόμενη 3ετία.

Ταυτόχρονα θα διατηρηθεί η υπερ-κατώτατη βάση υπολογισμού στο 70% του κατώτατου μισθού (σήμερα 410 ευρώ). Δηλαδή, όλοι οι νέοι επιστήμονες με ετήσιο εισόδημα έως 5.000 ευρώ θα καταβάλουν την κατώτατη εισφορά για σύνταξη στα 57 ευρώ (συν 6,95% δηλαδή περίπου 30 ευρώ για υγειονομική περίθαλψη).

- Μείωση εισφορών αγροτών. Πλέον το ασφάλιστρο κύριας σύνταξης των αγροτών του πρ. ΟΓΑ θα ακολουθήσει νέα μεταβατική περίοδο, ώστε να συγκλίνει στο 13,3% και όχι στο 20%.

Έτσι διαμορφώνεται πλέον ως εξής: το 2019 στο 12%, το 2020 στο 12,66%, το 2021 στο 13% και το 2022 στο 13,3%. Βάση υπολογισμού παραμένει το εισόδημα, ενώ διατηρείται η υπερ-κατώτατη βάση υπολογισμού. Δηλαδή η γενική ελάχιστη εισφορά θα συνεχίσει να υπολογίζεται επί του 70% του κατώτατου μισθού (σήμερα στα 65 ευρώ με ελάχιστο τεκμαρτό στα 410 ευρώ). Το ετήσιο όφελος ξεκινά από τα 195,96 ευρώ και φτάνει έως και τα 4.200 ευρώ, χωρίς να υπολογίζεται το ασφάλιστρο της υγείας (6,95%) που παραμένει σταθερό.

- Αναδρομικός καταλογισμός των εισφορών επικούρησης και εφάπαξ από 1η Ιανουαρίου 2017 για 200.000 αυτοαπασχολούμενους στην ελάχιστη βάση υπολογισμού και η αποπληρωμή αναδρομικών σε 36 δόσεις. Η ρύθμιση θα εφαρμόζει νέα ελάχιστη βάση υπολογισμού για όλους ανεξαρτήτως εισοδήματος. Αυτό σημαίνει πως οι οφειλόμενες και μελλοντικές εισφορές θα υπολογιστούν για όλους ως εξής :

- στο 7% του νέου κατώτατου μισθού για την επικουρική

- στο 4% του νέου κατώτατου μισθού για την πρόνοια

Δεδομένου ότι οι εισφορές επικούρησης και εφάπαξ "τρέχουν" από τον Ιανουάριο του 2017 χωρίς όμως ακόμη να έχουν καταλογιστεί στους ασφαλισμένους, τον Γενάρη του 2019 θα έχουν συσσωρευθεί αναδρομικά 24 μηνών τα οποία θα αποπληρωθούν σε 36 δόσεις :

- μηχανικοί και δικηγόροι θα πρέπει να πληρώνουν 43 ευρώ το μήνα για οφειλόμενες εισφορές και 64,5 ευρώ για τρέχουσες, δηλαδή σύνολο 107,5 ευρώ το μήνα.

- γιατροί, υγειονομικοί θα πρέπει να καταβάλλουν 15,6 ευρώ για οφειλόμενες εισφορές και 23,4 ευρώ για τρέχουσες, σύνολο 39 ευρώ.

Εκτός από τους επιστήμονες του πρ. ΕΤΑΑ η εν λόγω ρύθμιση αφορά και μια μικρή μερίδα ελεύθερων επαγγελματιών του ΟΑΕΕ που είχαν επικουρική ασφάλιση, δηλαδή αρτοποιούς και βενζινοπώλες. Και γι αυτούς το τρέχον μηνιαίο ασφάλιστρο διαμορφώνεται στα 41 ευρώ το μήνα, ενώ μαζί με τα οφειλόμενα φτάνει στα 68 ευρώ. Εξετάζεται ωστόσο το ενδεχόμενο ειδικά για τους αρτοποιούς και τους βενζινοπώλες οι δόσεις να είναι περισσότερες και να κυμανθούν από 48 έως 72, καθώς συσσωρεύουν οφειλές παλαιότερες του 2017.